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 پیام
 »محمودسالاری«
  برای درگذشت
   حسن ناهید از پیشکسوتان عرصه نی نوازی  »حسن ناهید«

پنجشنبه ۲۷ بهمن ماه در سن ۷۷ سالگی دار فانی 
را وداع گفت. خانه موسیقی با انتشار متنی این 
خبر را تأیید کرد. حسن ناهید از جمله هنرمندان 
معتبر موسیقی ردیف دستگاهی ایران است که 
سال ۱۳۲۲ در کرمان متولد شد. او مدت ها پس 
از فراگیری آموزش های لازم در عرصه نوازندگی 
نی در ارکستری با همراهی هنرمندانی چون 
اسدا... ملک، منوچهر جهانبگلو، فرهنگ شریف 
و محمودی خوانساری و تعدادی دیگر به اجرای 
برنامه پرداخت. وی در همان دوران فعالیت هایی 
در ارکستر »درویش« رادیو داشت و سپس برای 
شرکت در ارکستر رودکی متشکل از ابراهیم 
منصوری، حبیب ا... بدیعی، علی تجویدی، احمد 
عبادی، رضا ورزنده، علی اصغر بهاری و فرهاد 
فخرالدینی دعوت و به فعالیت در این مجموعه 
مشغول شد. نوازندگی در ارکستر »گل ها« به 
.. خالقی، نوازندگی در ارکستر  . رهبری روح ا
»صبا« به رهبری حسین دهلوی، نوازندگی در 
ارکستر گروه »پایور« به سرپرستی فرامرز پایور، 
برگزاری کنسرت در کشورهای ترکیه، بلغارستان، 
یوگسلاوی، ایتالیا، فرانسه، بلژیک، هلند، آلمان و 
اتریش، انتشار آلبوم »گل و نی« شامل تک نوازی 
نی و دو نوازی با تمبک در دستگا نوا، شوشتری و 
ماهور، انتشار آلبوم »آوای نی« شامل تکنوازی 

در دستگاه های بیات ترک، بیات اصفهان، ابوعطا 
و مخالف سه گاه بخشی از فعالیت های زنده یاد 

حسن ناهید در عرصه موسیقی است.
  شخصیت تکرارنشدنی بود

مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با انتشار پیامی به مناسبت درگذشت 
استاد حسن ناهید نوشت: استاد ناهید شخصیت 
تکرارنشدنی بود که سال ها خالصانه و عاشقانه، 
خدمات بی پایانی را به موسیقی ایران ارائه داد. 
محمد الهیاری فومنی در پیامی درگذشت استاد 
حسن ناهید را تسلیت گفت. در متن پیام مدیرکل 

دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
آمده است: »جامعه هنری ایران دگر بار در اندوه 
از دست دادن استادی یگانه اندوهناک شد. 
بزرگمردی از تبار فرهنگ و هنر موسیقی و چهره 
ماندگاری که عمری نغمه و نی را به هم آمیخت 
و اینک از میان ما رفت. استاد ناهید شخصیت 
تکرارنشدنی بود که سال ها خالصانه و عاشقانه، 
خدمات بی پایانی را به موسیقی ایران ارائه داد. 
بی شک نام ایشان بر تارک سپیده فرهنگ پرُبار 
موسیقایی این سرزمین خواهد درخشید و هر 
زمان نام ساز نی بیاید، ناخودآگاه یاد ایشان در 
ذهن تداعی خواهد شد. درگذشت استاد بزرگ 
و گرانقدر موسیقی ایران، مرحوم حسن ناهید را 
به خانواده ایشان و جامعه موسیقی ایران تسلیت 
عرض کرده و برای دوستداران صدای جادویی و 
جاودانه »نی« ایشان، صبوری و شکیبایی آرزو 

می کنم. یاد استاد گرامی و راهشان پر رهرو باد.«
 جزئیات خاکسپاری

جزئیات خاکسپاری »حسن ناهید« که ۲۷ 
بهمن ماه در سن ۷۹ سالگی درگذشت، از سمت 
فرزند او اعلام شد. احمد ناهید، فرزند »حسن 
ناهید« در گفت وگویی با ایسنا اعلام کرد که 
۳۰ بهمن ماه ساعت  پدر فقیدش )یکشنبه( 
۹و۳۰ دقیقه از مقابل تالاروحدت به سمت 

بهشت زهرا)س( بدرقه خواهد شد.

در سن ۷۹ سالگی

حسن ناهید دار فانی را وداع گفت 

بیـــن المـــلل
 

 
خبـــــــر

 چین: 
 جنگ اوکراین 

به دلیل توسعه ناتو به شرق است
 نماینده چین در سازمان ملل در سخنانی تاکید کرد 
که بحران اوکراین اوج درگیری امنیتی در اروپا بوده که به 
توسعه ناتو به شرق ارتباط دارد. به گزارش فارس، »ژانگ 
جان« نماینده چین در سازمان ملل اظهارکرد: توسعه ناتو 
به شرق دلیل اصلی جنگ اوکراین است. وی طی سخنانی 
گفت: در واقع بحران اوکراین اوج درگیری امنیتی در اروپا 
بوده که به طور تنگاتنگی با توسعه پیوسته ناتو به شرق از 
زمان جنگ سرد، ارتباط دارد. ژانگ چان در ادامه سخنانش 
با دعوت از روسیه و اوکراین برای آغاز مذاکرات در سریعترین 
زمان ممکن بیان داشت: چین از روسیه و اوکراین می خواهد 
تا درگیری را متوقف کرده و در سریعترین زمان ممکن 
گفت وگوها آغاز شود و آمریکا و ناتو نیز باید وارد گفت وگو با 
روسیه شده تا امنیت ناگسستنی تضمین شود. این سخنان 
در حالی مطرح می شود که دبیر کل ائتلاف ناتو به رهبری 
آمریکا از افزایش حمایت های تسلیحاتی و نظامی از اوکراین 
و تقویت توان دفاعی خود خبر داد. »ینس استولتنبرگ« 
دبیرکل ناتو پس از نشست وزرای دفاع ناتو اظهارداشت: 
ائتلاف ناتو حمایت از اوکراین را افزایش می دهد و در 
عین حال به تقویت بازدارندگی و دفاع و افزایش ذخایر 
تسلیحاتی خود ادامه خواهد داد. به گفته وی، وزرای دفاع 
ناتو تصمیماتی برای تقویت بیشتر بازدارندگی و دفاع 
ائتلاف اتخاذ کرده اند که شامل تصویب دستورالعمل جدید 

برنامه ریزی دفاعی است. 

رسانه ترکیه ای:
انتخابات ریاست جمهوری عقب نمی افتد

 یک روزنامه دولتی ترکیه گزارش داد که حزب حاکم 
این کشور قصد ندارد برگزاری انتخابات ریاست جمهوری را 
به دلیل وقوع زمین لرزه به تعویق بیندازد. به گزارش فارس، 
بعد از انتشار گزارش هایی درباره احتمال به تعویق افتادن 
انتخابات ریاست جمهوری ترکیه در پی وقوع زلزله شدید 
در جنوب این کشور، منابع مطلع این احتمال را رد کردند. 
روزنامه دولتی »حریت« گزارش داد که حزب حاکم ترکیه 
»عدالت و توسعه« در حال بررسی گزینه های مختلفی درباره 
انتخابات سراسری است اما هیچ تمایل یا تصمیمی برای به 
تعویق انداختن آن ندارد. در گزارش حریت آمده است: تمام 
گزینه ها در حزب عدالت و توسعه در دست بررسی است، 
اما تاکنون هیچ تصمیمی یا قصدی برای تعویق انتخابات 
وجود ندارد. می توان گفت که رئیس جمهور تمایل دارد 
انتخابات در چهاردهم می برگزار شود و برخی اعضای 
حزب خواستار برگزاری آن در هجدهم ژوئن هستند. این 
روزنامه نوشت: رئیس جمهور اردوغان هیچ نگرانی درباره 
انتخابات ندارد. کمیسیون عالی انتخابات نیز در حال کار 
بر روی نحوه رأی دادن کسانی است که از مناطق زلزله زده 

جابه جا شده اند.

ماریا زاخارووا:  

 باج دهی بنگلادش به آمریکا علیه روسیه تاسف آور است
کوتــــاه

  سخنگوی وزارت خارجه روسیه از ممنوعیت ورود 
کشتی های روسی به بنادر بنگلادش ابراز تاسف کرد، اما 
گفت: این تصمیم با تهدیدها و ارعاب واشنگتن صورت 
گرفته است. به گزارش فارس، »ماریا زاخارووا« سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه در نشست خبری هفتگی خود اعلام 
کرد که بنگلادش تحت فشارهای آمریکا از پهلوگیری 
کشتی های روسی در بنادرش خودداری می کند. براساس 
گزارش خبرگزاری تاس، وی افزود: ممنوعیت ورود 
کشتی های روسیه به بنادر بنگلادش نه به ابتکار داکا، 
بلکه به تهدید ایالات متحده اعمال شده است. زاخارووا 
بیان داشت: ما از این موضوع آگاه هستیم که چند ۱۰ 
کشتی روسی از ورود به بنادر بنگلادش منع شده اند و 
همچنین می دانیم که این گام غیردوستانه توسط خود 
مقامات بنگلادشی اتخاذ نشده است. این اقدام با تهدید 

تحریم های ثانویه آمریکا روی کشتی های روسی وضع 
شده و یکی دیگر از نمونه های ارعاب واشنگتن است. این 

دیپلمات روسی در ادامه از این اقدام مقامات داکا ابراز تاسف 
کرد و گفت: این برای اولین بار نیست که بنگلادش در برابر 
چنین فشارهای غیررسمی از سوی آمریکا تسلیم می شود. 
سخنگوی وزارت خارجه در ادامه تاکید کرد: تسلیم در برابر 
این باج خواهی های آشکار، این خطر را دارد که آینده روابط 
دوستانه و سنتی میان روسیه و بنگلادش به هوا، هوس و 
امیال یک کشور ثالث که به دنبال اهداف شخصی خود است 
گره زده شود. در ۲۴ فوریه )۵ اسفند( ۲۰۲۲ روسیه پس از 
درخواست کمک جمهوری های دونتسک و لوهانسک برای 
دفاع از خود در برابر نیروهای اوکراینی، عملیات نظامی را 
در اوکراین آغاز کرد. در واکنش به حمله روسیه، کشورهای 
غربی و متحدان آنها کمپین تحریمی جامعی را به راه انداخته 
و سایر کشورها را ملزم به پیروی از این تحریم ها یکجانبه 

تهدید می کنند.

 سئول: 
  کره شمالی 

یک موشک بالستیک شلیک کرد
 ارتش کره جنوبی در بیانیه ای از پرتاب موشکی دوباره 
کره شمالی خبر داد. به گزارش مهر به نقل از تاس، ارتش 
کره جنوبی مدعی شد که کره شمالی اقدام به شلیک یک 
موشک بالستیک کرده است. خبرگزاری یونهاپ به نقل از 
ارتش کره جنوبی اعلام کرد که کره شمالی روز شنبه یک 
موشک بالستیک را به سمت دریای ژاپن شلیک کرده است. 
گارد ساحلی ژاپن نیز گزارش ارتش کره جنوبی در خصوص 
این پرتاب موشکی را تایید کرد. کره شمالی سال گذشته 
رکورد پرتاب موشکی را به ثبت رساند و در مجموع بیش از ۷۰ 
موشک شلیک کرد. در این راستا، وزارت خارجه کره شمالی 
روز جمعه در بیانیه ای اعلام کرد در صورتی که کره جنوبی و 
آمریکا مانورهای نظامی برنامه ریزی شده خود را ادامه دهند، 
پاسخ های بی سابقه و مستمر و محکم از سوی پیونگ یانگ 
دریافت خواهند کرد. وزارت خارجه کره شمالی همچنین 
آمریکا و کره جنوبی را به افزایش تنش در منطقه متهم کرد. 
بیانیه وزارت خارجه کره شمالی در حالی منتشر شد که 
کره جنوبی و آمریکا در نظر دارند مانورهای نظامی سالانه 
خود را به بهانه تلاش برای مقابله بهتر با تهدیدات هسته ای و 

موشکی فزاینده کره شمالی را به زودی برگزار کنند.

وانگ  یی: 
  اقدام آمریکا در سرنگون کردن بالن

مضحک بود
 مدیر دفتر کمیسیون امور خارجی کمیته مرکزی حزب 
کمونیست چین با تأکید بر اینکه جنگ اوکراین نباید ادامه 
پیدا کند، گفت که اقدام آمریکا در سرنگون کردن بالن چینی 
هیستریک و مضحک بود. به گزارش فارس، »وانگ یی« مدیر 
دفتر کمیسیون امور خارجی کمیته مرکزی حزب کمونیست 
چین  )CPC( در حاشیه کنفرانس امنیتی مونیخ به اقدام 
آمریکا در سرنگون کردن بالن چینی اشاره کرد. طبق گزارش 
شبکه »الجزیره« و خبرگزاری فرانسه، وانگ یی گفت: »ما از 
مذاکرات در اوکراین و احترام به اصول منشور سازمان ملل 
متحد حمایت می کنیم. نقض اصل چین یکپارچه در برخورد 
با موضوع تایوان یک مساله خطرناک است. جنگ در اوکراین 
نباید ادامه پیدا کند و ما همه برای برقراری صلح تلاش 
می کنیم. مدیر کمیسیون مرکزی امور خارجه چین اضافه 
کرد: »واشنگتن می گوید که چین یک چالش ژئوپلیتیک 
و یک تهدید است؛ اما این مفهوم اشتباه است. حادثه بالن 
خودخواهی آمریکا و نقض قوانین تجارت آزاد بود. ادعای 
آمریکا در سرنگون کردن بالن چینی هیستریک و مضحک 
بود. به واشنگتن گفتیم که بالن یک هواگرد غیرنظامی 
بدون سرنشین بوده که به اشتباه وارد حریم هوایی این کشور 
شده است. وی افزود: »از واشنگتن می خواهیم که رقابت مان 
عادلانه و مبتنی بر قواعد باشد. نیروهای جدایی طلب تایوان 

استقلال ما را تهدید می کنند.«

  سخنگوی وزارت خارجه چین با بیان اینکه واشنگتن 
به تنش زایی با پکن ادامه می دهد، هشدار داد که آمریکا 
باید دست از دخالت در تایوان بردارد. به گزارش فارس، 
»وانگ ونبین« سخنگوی وزارت خارجه چین درباره 
تداوم روابط آمریکا با جزیره تایوان هشدار داد. وانگ 
طی نشست خبری با بیان اینکه آمریکا به تشدید بحران 
با پکن ادامه می دهد، گفت: واشنگتن نمی تواند در 
زمانی که به اختلافات و تنش ها دامن می زند، خواستار 
گفت وگو شود. به نوشته خبرگزاری »رویترز«، وی با 
بیان اینکه طرف آمریکایی باید از فریبکاری سیاسی 
با هدف تخریب چهره چین دست بردارد، توضیح داد: 
»واشنگتن برای رسیدگی به پیامدهای حادثه بالن و 
احیای روابط بین دو کشور باید با چین همکاری کند.« 

سخنگوی وزارت خارجه چین درباره سفر یک مقام 
وزارت دفاع آمریکا به تایوان نیز اظهارداشت: ما قاطعانه 
با تعاملات سیاسی و روابط نظامی بین ایالات متحده 
و تایوان مخالفیم. تایوان موضوع داخلی چین است و 
ایالات متحده باید ایجاد تنش های جدید در این موضوع 
را متوقف کند. پیش از این نیز »کِوین مک کارتی« 
رئیس مجلس نمایندگان آمریکا با بیان اینکه به نظر 
پکن درباره سفر به تایوان توجهی نمی کند، بیان 
داشت: مسئولان چینی نمی توانند به او بگویند کجا 
برود یا نرود. تایوان بخشی از چین محسوب می شود 
که ادعا های جدایی طلبانه دارد؛ ادعا هایی که کشور های 
جهان و سازمان ملل متحد به رسمیت نمی شناسند. 
پکن همواره با هرگونه تماس بین نمایندگان تایوانی 

و مقامات غربی به ویژه مسئولان عالی رتبه سیاسی یا 
نظامی از کشور هایی که پکن با آ نها روابط دیپلماتیک 
دارد، مخالف بوده و می گوید این سفرها، اصل چین 
واحد را نقض می کند و سیگنال های نادرستی به 
نیرو های جدایی طلب تایوان ارسال می کند. پنتاگون در 
مراحل اولیه برنامه ریزی برای یک تور سفرهای کوین 
مک کارتی از جمله سفر به تایوان است. در حالی که 
»نانسی پلوسی«، رئیس قبلی مجلس نمایندگان آمریکا 
ماه اوت چین را به چالش کشید و به سفر خصمانه 
به تایوان رفت، پنتاگون برای تکرار این سفر از سوی 
مک کارتی، در حال کار به روی لجستیک امنیتی این 
سفر و پاسخ مورد انتظار پکن که تایوان را بخشی از خاک 

خود می داند، است.

سخنگوی وزارت خارجه چین: 

قاطعانه با روابط آمریکا و تایوان مخالفیم

  نماینده روسیه در سازمان ملل متحد اعلام کرد که لهستان 
و دیگر کشورهای اروپایی به دنبال تجزیه روسیه هستند. به 
گزارش مهر به نقل از تاس، »واسیلی نبنزیا«، نماینده دائم 
روسیه در سازمان ملل روز جمعه در شورای امنیت سازمان 
ملل گفت: لهستان و کشورهای بالتیک به دنبال تجزیه روسیه 
و کنترل منابع طبیعی آن هستند. نبنزیا در این ارتباط بیان 
داشت: لهستانی ها و دیگر جوانان اروپایی دیگر حتی سعی 
نمی کنند نقشه های خود برای تجزیه روسیه و تصرف منابع 
طبیعی آن را پنهان کنند. نبنزیا در جلسه حاشیه ای شورای 
امنیت سازمان ملل افزود: کشورهای اروپایی متحد آمریکا به 

چیزی کمتر از آسیب رساندن و تضعیف روسیه فکر نمی کنند 
و اروپایی ها همواره تجزیه روسیه را در نظر داشته اند. کمتر از 
۱۰ روز پیش نیز نبنزیا گفته بود که به دلیل مانع تراشی های 
غرب، صادرات موادغذایی روسیه به دیگر کشورها همچنان 
با اختلال مواجهه است. »واسیلی نبنزیا«، دیپلمات ارشد 
روسیه علت این موضوع را اینگونه بیان کرد که توقیف و 
مجوزهای عمومی صادر شده از سوی کشورهای غرب برای 
کالاهای روسی ساختگی است و اجازه صادرات محصولات 
این کشور را نمی دهد. نبنزیا در ادامه یادآور شد که بیش 
از نیم سال از تفاهمنامه میان روسیه و سازمان ملل متحد 

می گذرد، با این حال حتی یک دانه )موادغذایی( و تقریبا هیچ 
کودی از این مسیر صادر نشده است. به گفته این دیپلمات 
روس، این مساله در حالی رخ می دهد که به اذعان همگان، 
تقاضا و نیاز به محصولات روسی وجود دارد. نبنزیا با انتقاد از 
رویکرد تحریمی کشورهای غربی دربرابر مخالفان خود گفت 
که تحریم های غیرقانونی یکجانبه غرب علیه روسیه در سطح 
بی سابقه مانع از برآورده شدن این مهم است. گفتنی است که 
ترکیه، اوکراین، روسیه و سازمان ملل با میانجیگری آنکارا 
در ۲۲ جولای در استانبول سند مربوط به »انتقال امن غلات 
و موادغذایی از بنادر اوکراین« را امضا کردند. تاکنون ده ها 
کشتی حامل غلات اوکراین با عبور از تنگه های ترکیه راهی 
بازارهای جهانی شده اند. یک روزنامه اسپانیایی پیشتر فاش 
کرده بود که غلاتی که از بنادر اوکراین صادر می شود، عمدتا 

سر از قاره اروپا درمی آورد.

سفیر مسکو در سازمان ملل:

اروپایی ها به دنبال تجزیه روسیه هستند

 »هفت بهارنارنج« 
خوش زبان ترین فیلم فارسینما 

 هیات داوران جایزه »فارسینما« )زبان 
فارسی در سینما( فیلم »هفت بهارنارنج« 
به عنوان  را  گل سفیدی  فرشاد  ساخته 
خوش زبان ترین فیلم جشنواره چهل و یکم 
فجر انتخاب کرد.  متن بیانیه هیات داوران 
فارسینما را در ادامه می خوانید: »هوالمصور، 
گل نیست، ماه نیست، دل ماست پارسی، با 
برآمدن فجر چهل ویکم در آسمان هنر هفتم، 
زبان ورزان و فارسی دوستان در انجمن ویرایش 
و درست نویسی که جایگاه زبان را در سینما 
بسیار مهم و البته فراموش شده می بینند، 
باردیگر بر آن شدند تا خوش زبان ترین فیلم 
این دوره را برگزینند. اما راه پیش رو دشوار 
پیماتر از دوره های پیشین بود: نه هیچ نهاد 
مسئولی برای برجسته ترین نماد هویت ایرانی 
دل سوزاند و نه برگزارکنندگان جشنواره 
فیلم فجر جای داوری زبانی را در ارزیابی های 
دفتر  سرانجام،  دیدند.  خالی  سینمایی 
پاسداشت زبان فارسی در حوزه هنری به 
میدان آمد و دست »فارسینما« را گرفت.  
هیات داوران جایزه »فارسینما« )زبان فارسی 
در سینما( پس از تماشا و بررسی زبانی دقیق 
فیلم های چهل ویکمین جشنواره فیلم فجر، در 
نشستی ارزیابی پایانی خود را از وضعیت زبانی 
فیلم های این دوره سامان داد. در این نشست، 
بیش از دوسوم فیلم ها از داوری کنار گذاشته 
شدند؛ زیرا اساسا نشانی از زبان آگاهی نداشتند. 
ازجمله، از کارکردهای دراماتیک زبان بی بهره 
بودند و ظرافت های زبانی لهجه ها و گویش های 
به کاررفته در فیلم را نشان نمی دادند. در این 
میان، یک فیلم در چشم اهالی فارسینما 
خوش جلوه کرد و دل ربود که به چندین 
هنر آراسته بود: یکدستی زبان در راستای 
شخصیت پردازی و پیش راندن داستان در 
موقعیت های گوناگون؛ به کارگیری به جا و 
دقیق لهجه ها و گویش های ایرانی؛  بهره گیری 
به جا و هنرمندانه از گونه های رنگارنگ ادبی 
)شعر کهن و سپید و نیز ترانه های بومی( برای 
انتقال پیام فیلم؛  گنجاندن گرته برداری های 
درست و متناسب با شخصیت ها؛  بهره گیری از 
ظرافت های زبانی و همراه کردن آن با موسیقیِ 
باکلام متناسب؛  یادکرد از عدد »هفت« در 
عنوان فیلم برای پررنگ کردن تقدس عشق و 
امید. داوران جایزه »فارسینما« )زبان فارسی در 
سینما( خوش زبان ترین فیلم فجر چهل ویکم را 
برگزیدند: »هفت بهارنارنج« ساخته فرشاد 
گل سفیدی. هیات داوران: فرزانه فخریان، 
غلامحسین رضاپور، احمد عبدا... زاده مهنه، 

مهدی صالحی دربیدی«

 بابک خواجه پاشا:
 »درآغوش درخت« 

سیمرغ اصلی را در اکران می گیرد
درخت«  آغوش  »در  سینمایی  فیلم  کارگردان   
اظهارداشت: سیمرغ اصلی حاصل راضی کردن مردم 
است و اینکه فیلم خوبی تولید شده باشد تا در تاریخ 
سینمای ایران بماند. فیلم سینمایی »در آغوش درخت« به 
نویسندگی و کارگردانی بابک خواجه پاشا در چهل ویکمین 
جشنواره فیلم فجر اکران شد و درنهایت جایزه سیمرغ 
بلورین بهترین فیلمنامه و دیپلم افتخار بهترین کارگردان 
اول را دریافت کرد. این فیلم محصول مشترک سازمان 
سینمایی سوره حوزه هنری و کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان است. بابک خواجه پاشا نویسنده و کارگردان 
این فیلم سینمایی »در آغوش درخت« در برنامه رادیویی 
»شهرآفتاب« رادیوتهران، با اشاره به ایده این فیلم گفت: 
ایده ها در فیلمنامه نویسی از یک زیست خارج می شوند و 
شاید مدت های طولانی زمان ببرد که ما به این ایده برسیم. 
من با دیدن اطرافیان، جامعه و مشکلاتی که پیرامون خودم 
بود، متوجه شدم که موضوع طلاق متأسفانه در جامعه در 
حال رشد است و البته این موضوع تنها مربوط به کشورمان 
نیست و در همه جای دنیا با این مشکل روبه رو هستیم. وی 
افزود: امروز موضوع طلاق به عنوان یک دغدغه مطرح است 
و باید روی این موضوع تمرکز و دقت کافی کرد تا بتوان 
تصمیمات مناسبی در این حوزه اخذ کرد؛ چراکه باورم 
بر این است که خانواده پایگاه بسیار ارزشمند به لحاظ 
اجتماعی، سیاسی و اقتصادی است و می تواند در جامعه 
تأثیر بگذارد به همین دلیل باید روی این موضوع وقت 
بگذاریم. وی افزود: باورم بر این است تا زمانی که کودکان 
روی زمین قدم می زنند، ما هنوز امید به جهانی بهتر و 
اتفاقات بهتر داریم. به این شکل بود که به فیلمنامه »در 
آغوش درخت« رسیدم و آن را به نگارش درآوردم. کارگردان 
فیلم سینمایی »در آغوش درخت« با اشاره به همکاری با 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان ادامه داد: کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان اعتبار سینمای کشور 
ماست و سال های دور با آثار سینمایی خوبی که داشته 
است توانسته تأثیر بسیار مثبتی بر این عرصه بگذارد. از 
آنجا که من عاشق لوگوی کانون هستم و دوست داشتم 
این لوگو روی فیلمنامه ام باشد. خواجه پاشا با اشاره به 
نقش آفرینی زیبای مارال بنی آدم و روح ا... زمانی در فیلم 
»در آغوش درخت« افزود: مارال بنی آدم ماه ها برای نقشش 
زحمت کشید و این طور نبود که یک متنی در دست بگیرد 
و آن را اجرا کند. وی ادامه داد: در اکران فیلم »در آغوش 
درخت« این جایزه را از مردم خواهیم گرفت و مردم بازی 
زیبای مارال بنی آدم، روح ا... زمانی و جواد قامتی را خواهند 
دید و سیمرغ اصلی آن است که بتوانیم مردم را راضی کنیم 
و فیلم خوبی را تولید کنیم که در تاریخ سینمای ما بماند و 

امیدواریم این اتفاق بیفتد.

معاون  سالاری،  محمود    
هنری وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در پیامی درگذشت 
و  موسیقیدان  ناهید،  حسن 
نوازنده پیشکسوت نی را تسلیت 
گفت. در پیام سالاری آمده 

است: 
»بسمه تعالی«

بشنو این نی چون شکایت 
می کند

از جدایی هــــا حکایت 
می کند

خبر ضایعه درگذشت هنرمند 
ناهید  حسن  استاد  برجسته 
باعث تاسف و تاثر گردید. در 
تاریخ هنر موسیقی ایران، بخش 
قابل توجهی از اصالت و هویت 
سازها برگرفته از حضور اساتید 
صاحب نامی است که با دل و 
جان خود، برای اعتلای موسیقی 
ایران زمین عمر گرانبهای خود را 
صرف کرده اند و در این رهگذر 
از  یکی  ناهید  حسن  استاد 
چهره های ماندگار و بی بدیل 
هنر این سرزمین بودند که نوای 
نی ایشان با روحشان عجین بود. 
اینجانب درگذشت استاد حسن 
ناهید را به خانواده محترم ایشان 
و جامعه هنری کشور تسلیت 
گفته و رحمت و غفران الهی 
وعلو درجات را برای ایشان از 
خداوند متعال مسالت می کنم«

وزیر ارشاد:
برای گسترش فعالیت های موسیقی مانعی نداریم

   وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نخستین روز 
از جشنواره موسیقی فجر برای تماشای اجرای 
ارکستر موسیقی ملی ایران در تالاروحدت حاضر 
شد و درباره گسترش فعالیت های حوزه موسیقی 
گفت: در موضع گسترش فعالیت های حوزه 
موسیقی هیچ مانعی نداریم، بلکه مشوق هم 
هستیم. ان شاءا... دوستان تلاش می کنند هم بحث 
آموزش ها و هم موضوع حمایت از گروه های خاص 
را در دستور کار قرار دهند. محمدمهدی اسماعیلی 
همچنین با اشاره به برگزاری سی وهشتمین 
جشنواره موسیقی فجر، بیان داشت: به حمدا... این 
مرحله آخرِ جشنواره های فجر امسال است که بیش 
از توقع من و همکارانم با استقبال جامعه موسیقایی 
کشور همراه شد. هم تعداد اجراها و هم حضور 
پرقدرتی که هست موجب شد امشب همزمان در 

۹ سالن اجرا داشته باشیم که با استقبال پرشکوه 
مردم همراه بود. یکی از ویژگی های غیرقابل 
کتمان جشنواره امسال را حضور مردم و هنرمندان 
می دانم و به همین دلیل از آنها تشکر می کنم. 
اسماعیلی خاطرنشان کرد: ما موسیقی را یکی 
از نقاط قوت حوزه فرهنگ کشور می دانیم چون 
در همه نقاط کشور موسیقی خاص آن منطقه را 
داریم. یکی از اهداف مهم معاونت هنری برای سال 
آینده حمایت از جشنواره های منطقه ای و محلی 
است. وزیر فرهنگ درباره افزایش تعداد کنسرت ها 
در سال بعد چنین اظهارکرد: در دوره جدیدِ کار 
در وزارت فرهنگ، هدف مان حداکثر همکاری 
با هنرمندان است. حتی در بسیاری از مواقع 
مشکلات را با رفت و برگشت حل می کنیم. به 
همین دلیل با برنامه ریزی هایی که داشتیم چرخه 

فعالیت های موسیقی مجددا گرم شده است. قبل 
از آغاز جشنواره هم اجراها شروع شد و اجراهای 
خیلی خوبی در تهران و شهرستان ها داشتیم. 
پیش بینی های خوبی داریم و بنا داریم مشکلاتی 
که در اجراها پیش آمد را با افزایش کمی و کیفیِ 
کارها در ماه های بعد بتوانیم جبران کنیم و حوزه 
اقتصاد اهالی موسیقی هم رونق بگیرد. او درباره 
محل برگزاری موسیقی نواحی افزود: هم گزینه 
گرگان را داریم و هم کرمان و دو سه استان دیگر را 
هم اضافه می کنیم. دیگر انحصار برگزاری موسیقی 
نواحی را برداشته ایم و در پنج منطقه کشور به 
لحاظ جغرافیایی این رویداد را برگزار خواهیم 
کرد. اسماعیلی درباره بخش سرود در جشنواره 
امسال تاکید کرد: امسال بخش ویژه سرود را در 
جشنواره داریم که بخش ثابت کار ماست. بسیاری 
از خوانندگان قدیمی حوزه سرود هم تجلیل و 
تقدیر می شوند. سیاست ما حمایت از گروه های 
سرود در معاونت هنری و در کانون های مساجد 

سراسر کشور است.


